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Protokół nr XXX/2017 

z obrad sesji Rady Gminy Krzeszyce VII kadencji 

w dniu 30 listopada 2017r. 

 

XXX zwyczajna sesja Rady Gminy Krzeszyce VII kadencji rozpoczęła się o godz. 16.00 

 

Obrady otworzył Wiceprzewodniczący Rady Gminy Zbigniew Nowicki i powitał radnych 

Rady Gminy Krzeszyce, Zastępcę Wójta Irenę Szpulak, Przewodniczącego Rady Powiatu 

Sulęcińskiego Tadeusza Dąbrosia, sołtysów.  

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził quorum radnych – 14 radnych obecnych – lista 

obecności w załączeniu. 

Wobec powyższego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

 

Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad, który przedstawiał się następująco: 
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie międzysesyjnym. 
3. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016/2017. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na darowanie na rzecz Samorządu Województwa 

Lubuskiego działek położonych w obrębie Krzeszyce. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu 2017r. 
8. Interpelacje, wnioski i zapytania. 
9. Zakończenie obrad sesji. 
 

Wiceprzewodniczący wnosi o zmianę porządku obrad przez wpisanie w pkt. 8 – podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia opinii o zamiarze likwidacji aglomeracji Krzeszyce, a kolejne 

punkty przesunąć. 

Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie nad wnioskiem o zmianę porządku obrad. 

za 12, 0 przeciw, 2 wstrzymujących się 
 

Na salę przybyli Skarbnik Gminy i mec. Paweł Bogacki.  

 

Wiceprzewodniczący odczytał nowy porządek obrad, który przedstawiał się następująco: 
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie międzysesyjnym. 

3. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016/2017. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na darowanie na rzecz Samorządu Województwa 

Lubuskiego działek położonych w obrębie Krzeszyce. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu 2017r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii o zamiarze likwidacji aglomeracji Krzeszyce.  



2 
 

9. Interpelacje, wnioski i zapytania. 

10. Zakończenie obrad sesji. 

Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad 

za 14, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Ad. 1b 

Radni uwag nie wnieśli. 

Protokół z poprzedniej sesji przyjęto  

14 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu 

 

Ad. 2 

Z-ca Wójta Irena Szpulak – pan Wójt jest dwa dni na szkoleniu, dlatego jest dzisiaj 

nieobecny, był na komisjach, zostawił sprawozdanie:  

- 09.11. – uczestniczył w spotkaniu z pełnomocnikiem firmy Solar w sprawie inwestycji 

w Krzeszycach, 

- 13.11. – spotkanie w Sulęcinie wójtów, burmistrzów powiatu sulęcińskiego ze starostą 

i przewodniczącym rady – przedstawienie ogólnej sytuacji w powiecie,  

- 16.11. – spotkanie w starostwie w sprawie obchodów 100-lecia niepodległości, powołanie 

komitetu powiatowego przedstawia się następująco: pan Cezary Nowak – przewodniczący, 

pan Tadeusz Dąbroś – wiceprzewodniczący, pan Kurek Dariusz – sekretarz, 

- w Przemysławiu odbyło się posiedzenie walne zebranie członków stowarzyszenia Kraina 

Szlaków Turystycznych, 

- 18.11. – odbyło się wielkie święto naszej szkoły w Krzeszycach, uroczystość bardzo 

podniosła, bardzo pięknie przygotowana, zaszczycił swoją obecnością Władysław Kosiniak- 

Kamysz, wicemarszałkowie też wzięli udział w tym spotkaniu, i całe grono byłych, obecnych 

pedagogów i uczniowie plus radni, sołtysi, goście zaproszeni inni,  

- 17.11. – odbył się odbiór drogi w sołectwie Czartów, 

- 20.11. – spotkanie w sprawie rozszerzenia działalności ZUK w Krzeszycach, 

- 22.11. – podsumowanie działalności i wybór władz Zarządu Rejonowego Związku Spółek 

Wodnych w Sulęcinie, nasz radny Ryszard Buczkowski jest członkiem zarządu, pan 

Dąbrowski Zenon członek komisji rewizyjnej, 

- 27.11. – odbył się przetarg na budowę oczyszczalni przydomowych – wyłoniono jednego 

wykonawcę, 

 

Przewodniczący Tadeusz Dąbroś – o jakie usługi ZUK rozszerzy swoją działalność? 

Z-ca Wójta – Działalność ZUK-u zostanie rozszerzona o zadania, które ma w swoim statucie 

zapisane w chwili tworzenia ZUK-u. Czyli działalność statutową. W tej chwili to jest 

gospodarka wodno-ściekowa, doszły cmentarze, z tego co pamiętam to nadzór nad zielenią, 

porządkowanie ulic. To co zostało zapisane w statucie Zakładu Usług Komunalnych przy 

tworzeniu tego zakładu, to chcemy żeby było wykonywane. Uruchomienie kolejnych zadań 

praktycznie, poprzez dosprzętowienie i przejęcie tych zadań, które są w statucie.  

 

Ad. 3 

Z-ca Wójta – Jest to obowiązek złożenia takiej informacji na temat stanu realizacji zadań 

oświatowych za kolejne lata szkolne zgodnie z art. 11 ust. 7 ustawy Prawo oświatowe, w tym 

o wynikach egzaminu gimnazjalnego ze szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Krzeszyce. Jak wiecie Państwo na naszym terenie działają 2 szkoły podstawowe, jest jedno 

gimnazjum, mamy 2 przedszkola, które w tej chwili są pod naszą opieką. Tutaj są 

przygotowane zadania, które wynikają z Karty Nauczyciela i z ustawy Prawo oświatowe. Stan 

organizacji i baza lokalowa jest Państwu doskonale znana, jest Zespół Szkół w Krzeszycach, 
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jest Zespół Edukacyjny w Kołczynie, 2 przedszkola o których wspomniałam. W chwili 

obecnej zauważalna jest lekka tendencja wzrostowa liczby uczniów. W gimnazjum zgodnie 

z nową ustawą jest tylko klasa 2 i 3, funkcjonować jeszcze będzie przez 2 lata, do czasu 

wygaszenia zgodnie z ustawą. Zatrudnienie jest w tabeli nr 3, nie uległo zmniejszeniu ani 

zwiększeniu. Troszeczkę się zmieniło, ale to było spowodowane tym, że przebywali 

nauczyciele na urlopach macierzyńskich co było koniecznością zatrudnienia nauczycieli na 

zastępstwa. W roku szkolnym były też i awanse poszczególnych nauczycieli na kolejne 

stopnie zgodnie z Kartą Nauczyciela. Jeden nauczyciel uzyskał stopień nauczyciela 

kontraktowego, jeden nauczyciel uzyskał stopień nauczyciela mianowanego. Praca 

wychowawcza i działalność profilaktyczna oraz bezpieczeństwo w szkole realizowane są 

zgodnie z potrzebami i wymogami przyjętych ramowych programów wychowawczych 

i programów profilaktyki. Tutaj są też świetlice szkolne. W tej grupie znajduje się też 

podnoszenie kompetencji i całe systematyczne kształcenie nauczycieli, kadry pedagogicznej. 

Szkoły obie realizują bardzo dużo zadań i mają spore osiągnięcia i sukcesy – w sporcie, 

w różnych konkursach, w których uczniowie biorą udział. Myślę, że należy się cieszyć z tego, 

wiemy że Krzeszyce szczególnie słyną z różnych działalności sportowych. Gmina Krzeszyce 

prowadzi również dowóz uczniów do szkoły. Są to dowozy szczególnie do gimnazjum. Jest 

także pomoc na wyrównywanie szans edukacyjnych i pomoc materialna dla uczniów, 

tzw. stypendia, które są realizowane obecnie od miesiąca września, zadanie zostało 

przekazane do Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, tutaj jak Państwo pamiętacie była 

podejmowana taka uchwała, że to zadanie trafia do ośrodka. Dzięki temu, że pracownicy 

ośrodka pomocy społecznej lepiej znają sytuacje materialne poszczególnych rodzin i łatwiej 

jest udzielać pomocy dla dzieci, które tego potrzebują. W tym roku nie było egzaminu klasy 

szóstej. Możemy zauważyć w ostatniej tabeli, gdzie jest zestawienie wyników egzaminu 

gimnazjalnego szkoły i jego analiza – jest spadek jeżeli chodzi o przedmiot matematyki. 

Państwo o tym dyskutowali na poprzednich sesjach, były uwagi, że nie do końca ta 

matematyka jest prowadzona tak jak powinna, dużo dzieci korzysta z różnych pomocy na 

zewnątrz. W tej chwili z tego co wiem został zatrudniony nowy nauczyciel do matematyki. 

Jest tu też lekki spadek w nauce języka angielskiego, co w sumie przekłada się na wyniki 

poniżej średniej. Ale myślę, że dużo pracy będą miały Rady Pedagogiczne, bo na podstawie 

tych wyników które szkoły osiągają zakłada się plan poprawy, naprawy działań 

pedagogicznych powodujących, żeby poprawić te średnie wyniki – co z tym zrobić, jaką 

formę pomocy dla dzieci, jakie zajęcia powinny być – czy dodatkowe, czy nie.  

 

Ad. 4 

Wiceprzewodniczący Zbigniew Nowicki odczytał treść uchwały z uzasadnieniem. 

Radny Andrzej Żmijak – co będzie jeżeli tego nie uchwalimy? 

Skarbnik Gminy – Gmina przejęła te grunty nieodpłatnie od tych wszystkich właścicieli kiedy 

była robiona inwestycja na Gorzowskiej i po ileś tych metrów odstąpili ci wszyscy 

indywidualnie. Podejrzewam, że procedura, żeby to przejął marszałek czy samorząd 

województwa byłaby dużo dłuższa, a Gmina to pewnie szybko, bo uchwała Rady o przejęciu 

i tak dalej. I pewnie przez te proceduralne rzeczy, żeby szybko tą inwestycję zakończyć to 

Gmina te grunty przejęła nieodpłatnie od tych wszystkich właścicieli. Natomiast faktem jest, 

że to jest w pasie drogi wojewódzkiej, czyli po co nam potrzebny ten grunt, skoro i tak oni 

tym zarządzają. Więc chcemy im to po prostu oddać i niech oni mają w swoim zarządzie i nie 

ma możliwości, że mają chodnik, którego w części właścicielem jest gmina, w części zarząd 

województwa.  

 

Na salę przybyła radna Elżbieta Dominiczak. 

Obecnych 15 radnych.  
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Radny Andrzej Żmijak – ile tego łącznie jest? 

Wiceprzewodniczący Zbigniew Nowicki – to są metry kwadratowe, 4,5.  

Skarbnik Gminy – Jeszcze może się okazać, że tego nie chcą. Jeżeli jest nasza wola to mogą 

już działać.  

Przewodniczący Tadeusz Dąbroś – czy to jest efekt, który teraz został zrobiony - zaznaczenia 

słupkami pasa drogowego? 

Skarbnik Gminy – Trudno mi to powiedzieć, ale myślę że w jakiejś części pewnie też. Oni 

porządkują te swoje geodezyjne granice. Przy takiej wznowie oni sami doszli do wniosku, że 

to jest Gminy, więc dlaczego. 

Radny Andrzej Żmijak - jaki jest uzasadniony sens, żebyśmy my to zrobili? 

Skarbnik Gminy - To nie był nasz grunt, to ludzie się zrzekli na rzecz tej drogi, żeby mieć 

szerszy chodnik wzdłuż swojej posesji, żeby mieć wygodniej. My jesteśmy jakby tylko 

pośrednikiem.   

Wiceprzewodniczący Zbigniew Nowicki – Przypomnę, że na wspólnym posiedzeniu komisji 

projekt zaopiniowano pozytywnie i jednogłośnie.  

Radni więcej uwag i pytań nie mają. 

Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie nad uchwałą nr XXX/165/2017 w sprawie 

wyrażenia zgody na darowanie na rzecz Samorządu Województwa Lubuskiego działek 

położonych w obrębie Krzeszyce, którą przyjęto  

14 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymujący się od głosu 

Ad. 5 

Wiceprzewodniczący Zbigniew Nowicki odczytał treść uchwały.  

Radny Andrzej Żmijak – jakie są różnice między tym co było dotychczas a tymi stawkami? 

Skarbnik Gminy – Powiem ogólnie jakie to są podatki i jakie są projekty uchwał. Wszystkie 

te projekty były przez komisje zaopiniowane pozytywnie. Przez ostatnie 2 lata praktycznie 

tych stawek nie podnosiliśmy. Kwestia deflacji - nawet najwyższe stawki malały troszeczkę. 

W tym roku wszystkie maksymalne stawki poszły do góry 1,9% i o taki sam wskaźnik 

chcemy podnieść i nasze. To jest w podatkach od środków transportowych i w podatkach od 

nieruchomości. Są i takie pozycje, że nie idzie podnieść, bo to jest taka niewielka wartość, 

a wszystko zależy jaka ta stawka jest duża. Co do podatku rolnego - cena żyta wzrosła 

o 5 groszy w GUSie, więc myślę ją pozostawimy. Mieliśmy taką stawkę obowiązującą 

wg jedenastu kwartałów z obowiązujących cen żyta z poprzednich kwartałów.  

Radny Ryszard Buczkowski – Ja jedno zastrzeżenie chciałbym przypomnieć - § 1 pkt. 1 

ppkt b – nie chodzi mi o wysokość podatku, ani o wysokość podwyżki, chodzi o kwalifikację 

tego. W moim przypadku mam 66 arów krzaków, one w tej chwili są pod wodą, ale ostatnimi 

laty mam zarybione innymi gatunkami ryb, chciałbym wiedzieć jakie, bo w tych warunkach 

żadna ryba nie przetrwa, chyba że unijna typu ślimak, małże, pijawka jakaś. My co roku 

będziemy to powielać, minimalne podwyżki, aż będzie kilkaset złotych. Płacimy praktycznie 

tutaj podatek za nieużytek, który do niczego się nie nadaje. Tam nie ma żadnej wody, ktoś tak 

kiedyś zakwalifikował i tak jest. 100 lat temu może był staw rybny, nie wiem. Ja mam 66 

arów zarybione innymi gatunkami ryb - ja tam nic nie widziałem, oprócz pijawek i ślimaków 

- chciałbym zmienić tą kwalifikację, jeszcze za pana Dąbrosia nie dało się tego wyprostować.  

Skarbnik Gminy – Ta formuła uchwały wynika bezpośrednio z ustawy o podatkach i opłatach 

lokalnych.  

Przewodniczący Tadeusz Dąbroś – pytanie do pani Skarbnik – jakie stawki Państwo żeście 

założyli - bo te stawki jeszcze nie są uchwalone, bo dzisiaj macie Państwo uchwalać - do 

projektu budżetu który już 15 listopada musiał być wykonany i przesłany do RIO – czy te 

stawki które jeszcze nie są uchwalone już tam znalazły swoje odbicie, czy będzie Rada robiła 

poprawki bo nie ma innego wyjścia. Jeżeli poszły stawki stare, a tutaj Państwo uchwalicie to 

będzie budżet do poprawki. Jak został skonstruowany budżet na 2018 rok? 
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Skarbnik Gminy – Został skonstruowany z tym uwzględnieniem. To nie jest taki wielki 

wzrost tego dochodu. Nie zachwiałby budżetem, gdybym nie uwzględniła, ale zostały 

uwzględnione.   

Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie nad uchwałą nr XXX/166/2017 w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, którą przyjęto  

14 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymujący się od głosu 

 

Ad. 6 

Radni pytań i uwag nie mają. 

Wiceprzewodniczący odczytał uchwałę nr XXX/167/2017 w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych, którą przyjęto  

14 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymujący się od głosu 

 

Ad. 7 

Skarbnik Gminy – Ta uchwała była przedmiotem obrad wszystkich komisji, radni zostali 

szczegółowo zapoznani z treścią uchwały i poszczególnych załączników. Ogółem budżet 

zwiększa się o 63.383 zł w zakresie dochodów. Natomiast w zakresie wydatków również 

o tyle samo, ale wynika to nie tylko ze zwiększenia dochodów, ale również z przesunięć 

w ramach wydatków. Ogółem wydatki zwiększają się o 201.183 zł, z tego bieżące 136.800, 

majątkowe 64.383. A zmniejszają się łącznie o 137.800 zł, z tego bieżące 21.800, majątkowe 

116 tys. Nie realizujemy projektów z unijnymi środkami, w związku z tym, że jeszcze nie 

było umów i możliwości realizacji, rok ten jakby przesunął się w realizacji tych projektów, 

dlatego zostały zaoszczędzone w tych działach środki i zostają one przesunięte tam gdzie 

potrzeby są najpilniejsze. Była mowa o nowych usługach ZUK-u, jakie ma wykonywać 

i świadczyć, to została zwiększona dotacja dla ZUK-u o 50 tys. zł na zakup niezbędnego 

osprzętu.  

Wiceprzewodniczący odczytał uchwałę nr XXX/168/2017 w sprawie zmiany budżetu 

2017r., którą przyjęto  

14 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymujący się od głosu 

 

Ad. 8 

Wiceprzewodniczący Zbigniew Nowicki – to na komisji było omawiane, wszyscy radni 

wyrazili zgodę na przyjęcie tego. 

Radni pytań i uwag nie mają. 

Wiceprzewodniczący odczytał uchwałę nr XXX/169/2017 w sprawie wyrażenia opinii 

o zamiarze likwidacji aglomeracji Krzeszyce, którą przyjęto  

12 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymujących się od głosu 

 

Ad. 9 

Sołtys Tadeusz Zaborowski – Ja korzystając z obecności pana Przewodniczącego z Rady 

Powiatowej, pana Dąbrosia, chciałem się wprost spytać, dlaczego jakąś taką politykę 

kolejności remontów dróg prowadzi? Chodzi o powiatowe. W 2016 roku kawałek tej drogi 

zrobiono, w 2015 chyba Lubniewice były robione, w tym roku chyba z Torzymia starosta, 

może ostatni rok ma kadencji  - dlaczego nas pomijacie? Z jednej strony zrobili, z drugiej, 

a w środku nie. To na odczepnego dalej. Dadzą 2-3 przyczepy tego tłucznia i to potem 

wpisuje się, że to było, równiarka była. W poniedziałek równaliśmy tą drogę, na którą dali 

3 wywrotki, aż się wstydzę po niej jechać. W zeszłym roku byliśmy ze skargą u wojewody, to 

on nam odpowiedział, że on do samorządów nie będzie się wtrącał, bo się przejechał na 

staroście w Słubicach i dał sobie spokój. Burmistrz Torzymia rzekomo dołożył do tej drogi co 

robili 300 tys. zł. Naczelnik tak mówi. Że u nas jest tak, że każdy sobie rzepkę skrobie. 
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W końcu jakaś taka więź powinna być. Gdyby nawet Państwo dali jakąś sumę to może 

starosta by inaczej na to patrzył. Gdzie my mamy się udać? Trochę i do radnych jest żal – bo 

wy mieszkacie przy dobrych drogach a ja bym zaprosił was przejechać przez zimę, gdzieś za 

miesiąc, zobaczycie jak ta droga wygląda powiatowa. Były takie gadki w tym scalaniu, że 

nasza droga miała przejść pod gminę, ale nieprawda, coś za coś miało być, bo chyba pani 

sołtys wie dobrze, wyście się starali do Kiełpina drogę, ale to powiat miał tą inwestycję robić, 

a powiat nic z tego by nie miał. Ja nie wiem jak to się do tego odnosić. Trochę chęci pana 

Wójta, nieobecny jest, rzucić jakiś grosz, wspólnie współpracować, tym bardziej, że pan 

Tadeusz Przewodniczący i pan Grzegorz macie trochę głosu w tym. Jakieś fatum, że nie 

chcecie zrobić tej drogi.  

 

Wiceprzewodniczący Zbigniew Nowicki odczytał informację dot. analizy oświadczeń 

majątkowych złożonych Przewodniczącej Rady Gminy Krzeszyce. 

Z-ca Wójta odczytała informację dot. analizy oświadczeń majątkowych złożonych Wójtowi 

Gminy Krzeszyce. 

 

Radny Ryszard Buczkowski – Nie można lekceważyć sołtysa, pan Zaborowski zapytał, żeby 

pan Dąbroś odpowiedział, należałoby mu udzielić odpowiedzi.  

Przewodniczący Tadeusz Dąbroś – to zostanie przekazane panu Zawadzkiemu.  

 

Sołtys Wioleta Raczkowska-Gołębska – Chciałabym poinformować, że remont małej salki 

w Rudnicy zakończyliśmy i zapraszamy na otwarcie 16 grudnia.  

 

Przewodniczący Tadeusz Dąbroś – To co pytanie zadał pan Zaborowski – ja wiem, że 

mieszkańcy chcieliby jeździć od początku do końca drogą asfaltową. Była robiona Malta – to 

jest ten sam numer drogi, był ciek i można było złapać punkty do tzw. schetynówek. Ja wiem, 

że mieszkańcy, że był taki zamiar, żeby się położyć w Malcie czy Dzierzążnie, żeby tam nie 

wpuścić, a tutaj do końca zalać. To by nic nie było z tego. Podjęliśmy decyzję, żeby te pół 

drogi zrobić, a te 1350 metrów nie, może się uda. Jeżeli chodzi, żeby tam skorzystać 

z dofinansowania jako schetynówki nie ma możliwości żadnej, żeby wojewoda dofinansował 

te 1350 metrów. Jest taka możliwość i to powiat praktykuje we wszystkich gminach - 50% 

dofinansowania gmina i 50% dofinansowania powiat. Wiemy, że sytuacja finansowa 

w powiecie nie jest wesoła, ale część pieniędzy znajdujemy na wkład własny i robimy te 

schetynówki. Na terenie gminy Torzym te wszystkie drogi, kilometrowo dość dużo zostało 

wykonanych, Burmistrz dołożył do tego co my dokładamy więcej niż 50%. Resztę wojewoda 

w ramach schetynówek. Jeżeli chodzi o Lubniewice – taka sama procedura. Jeżeli byłaby taka 

możliwość z budżetu gminy te 50% to na pewno jest to argument przetargowy i nas dwóch 

jako radnych z tego okręgu, bo to jest gmina Słońsk-Krzeszyce, na pewno byśmy to mocno 

naciskali i pilnowali. Jeżeli brak jest takiej może nie chęci, ale i pieniążków nikt tam nie ma 

w zapasie, albo że jakaś nadzwyczajna sytuacja - na tyle gmina może dokładać na ile ją stać. 

W Kołczynie ja jeszcze będąc wicestarostą obiecałem, że zrobimy. Później Grzesiek – ja go 

przyciskałem, że to musi być i gmina samodzielnie wykonała tę część chodnika do biblioteki. 

Rada Sołecka sobie robi, a mieszkańcy sobie – mieszkańcy jadą do wojewody, żalą się. Pan 

wojewoda - Ja na to nic, dzwoni do starosty. Pan sołtys nawet nie wiedział, że za jego plecami 

dzieją się takie rzeczy. Porównać ruch drogi z Sulęcina przez Żubrów, Miechów do drogi 22 

to nie ma żadnego porównania. Tam jedzie 20 samochodów, a tutaj 2 tys. To o czym tu 

mówić. Tutaj dofinansowanie dostaniemy, a tam nie dostaniemy.  

Sołtys Tadeusz Zaborowski – Tu nie ma z kim gadać.  

Przewodniczący Tadeusz Dąbroś - Jak pan jest tak oświecony, że nie ma z kim rozmawiać to 

ja dziękuję. Z panem nie ma o czym rozmawiać.    
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Radny Roman Kruszakin – W Radio Zachód słyszałem taką reklamę, wicemarszałek 

województwa lubuskiego się ogłaszał, że są fundusze do pozyskania do 2020r. związane 

z budowaniem miejsc pracy, głównie mi chodzi o przedszkola. Szczegółów nie znam, ale czy 

w naszych przedsięwzięciach coś takiego jest? 

Z-ca Wójta – Z tego co aplikowaliśmy do poddziałania 931 zakończyły się nabory, został 

konkurs rozstrzygnięty, nie dostaliśmy dofinansowania za zbyt niską alokację. Na chwilę 

obecną nie mam żadnej informacji na temat przedszkola. Jest poddziałanie 811 są to działania 

tzw. miękkie. Można pozyskać środki, ale tylko i wyłącznie na szkolenie kadry 

pedagogicznej, na szkolenie rodziców, na zwiększenie dostępności do edukacji, czyli godziny 

specjalistyczne, zajęcia różnego rodzaju – to są działania tzw. miękkie. Nie ma na 

infrastrukturę. To działanie dokładnie sprawdziłam, nawet próbowaliśmy napisać taki projekt 

poprzez tą samą firmę, która pisała projekt dla Kołczyna. Tam była troszeczkę inna sytuacja, 

tam było poddziałanie 821, gdzie można było zrobić modernizację, adaptację pomieszczeń 

i dzięki temu tam zyskaliśmy. Oni nam wyposażyli całe sale, dowozili, dokarmiali, 

utrzymywali kadrę pedagogiczną. A tu jest działanie stricte miękkie. Możemy zainwestować 

tylko w rozwój kadry, dodatkowych zajęć, nie ma infrastruktury. Nie ustajemy 

w poszukiwaniach środków na przedszkole. Z tego działania, o którym tutaj pan radny mówi 

jest tylko 10% na wykorzystanie na adaptację. Koszt przebudowy tego łącznika, na który 

zrobiliśmy dokumentację techniczną opiewa na kwotę 918 tys. Moglibyśmy ewentualnie 

pozyskać 100 tys. Pozostałą kwotę musielibyśmy wydatkować sami. Bardzo zabiegam 

i bardzo na tym mi zależy, żeby gmina miała milion i ja ten milion zabieram na to. Mówię 

oficjalnie. Potrzeba jest. W tej chwili prowadzimy rozmowy z panią dyrektor szkoły 

w Krzeszycach i mamy kilka różnych wariantów i rozwiązań, prowadzimy rozmowy pod 

każdym kątem i cieszę się z tego, z dobrej współpracy z panią dyrektor, która wynajduje 

pomieszczenia nadające się do zaadaptowania. Mamy w tej chwili różne pomysły. I myślę, że 

coś z tego wyjdzie. Ale to działanie, o którym pan mówi to jest działanie typowo miękkie. Nie 

ma pieniędzy na infrastrukturę. Co nie znaczy, że się nie pokażą. Być może ministerstwo, być 

może z innych gałęzi. Przykro mi bardzo, bardzo mi na tym zależy, chciałabym żeby to było, 

bo jest taka potrzeba. Na chwilę obecną tworząc dokumentację techniczną na rozbudowę tego 

łącznika byłoby pięknie, 2 sale lekcyjna, 1 gimnastyczna, dobudowalibyśmy klatkę 

zewnętrzną, gdzie byłoby tylko wejście, jest to piękne miejsce i warto to zaadaptować. To jest 

koszt 900 tys. Na wyposażenie już moglibyśmy z tego działania skorzystać. Wtedy tak. 

Mamy pomieszczenia i wkładamy te środki.   

 

Sołtys Krystyna Miller – Chciałabym zwrócić uwagę, bo już zima przyszła, dalej przez dach 

się leje. Nie było naprawione, tu nie ma co się powtarzać. Od remontu nie było naprawione. 

Czekaliśmy kiedy deszcze przestaną padać, kiedy pogoda, teraz już zima to już też nie. 

Zrobiliśmy remont z funduszu sołeckiego to chciałabym, żeby ten fundusz rzeczywiście nie 

był zniszczony. Na ścianę też już wychodzi wilgoć. Teraz postawiłam piecyk, ale niestety za 

prąd trzeba będzie zapłacić, bo na dwie noce postawiłam piecyk, żeby tą ścianę wysuszyć. Bo 

jak nie to ona nam spadnie. My ten fundusz sołecki wydajemy na mienie gminy i żeby tego 

nie zniszczyć.  

Z-ca Wójta – Z całym szacunkiem – zrobiła pani ogrom pracy. Myślę w ten sposób, że 

należałoby rozejrzeć się za firmą, bo ja się przekonałam sama, łatając kilkakrotnie dach nad 

remizą, poprzez samych pracowników czy poprzez samych strażaków, to się powtarza, 

powtarza, powtarza. Ktoś kompetentny, ktoś to się na tym dokładnie zna. Jeżeli pani może, 

nawet w takiej formie dopytania się - zrobimy zlecenie. I myślę że to jest najbardziej 

logiczne.  Ja na chwilę obecną dysponuję jednym pracownikiem. Ja to przekażę pani Marysi. 

Być może ta firma, która robiła remont. 
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Sołtys Krystyna Miller – Jest druga sprawa, bo wiem, że były jakieś paczki dla osób, które nie 

mają dochodów powyżej tysiąca zł. Też bym chciała zwrócić uwagę, już rozmawiałam 

z panią kierownik, żeby przed całą tą akcją, żeby sołtysi dostali jakąś wiadomość. Ja to się 

dowiedziałam od mojej sąsiadki, która się dowiedziała z telewizji, że się należy, jakie kryteria 

są. Oczywiście są starsi ludzie, którzy nie mają tych dochodów, nie wiedzą o tym, nie dojadą, 

bo nie mają czym, bo nie ma przecież transportu. Nic nie wiedzą, idzie to jakąś pocztą 

pantoflową, jeden drugiemu na ucho powie. Jak lubi tego sąsiada to mu powie, a jak nie lubi 

to nie powie. Ja się dowiedziałam przez kogoś. Myślę, że to nie na tym polega.  

Z-ca Wójta – To jest żywność z pomocy społecznej. Tą formą pomocy zajmuje się Ośrodek 

Pomocy Społecznej. Tak jak pani powiedziała, trzeba spełnić kryteria – dla osób samotnych, 

dla rodzin jest inny. Ośrodek z tego co wiem wydaje tą żywność dla ludzi mieszczących się 

w kryterium dochodowym, opierają się na swojej bazie stałych podopiecznych, ale tą bazę 

można co roku rozszerzać, jeżeli jest taka potrzeba. Sołtysi, radni i my wszyscy powinniśmy 

współpracować z Ośrodkiem Pomocy Społecznej, bo pracowników jest 1 na 2 tys. 

mieszkańców, nie są w stanie zbadać środowisko na całej gminie. Sygnały są potrzebne 

z zewnątrz. Jeżeli jest taka potrzeba należy to przekazać do ośrodka, pracownikowi 

socjalnemu. Nawet mi – nie ma problemu – ja przekażę.   

Sołtys Krystyna Miller – Ja jakbym to wiedziała wcześniej, ja wiem kto na wsi jest samotny, 

jadę do tej osoby, muszę zrobić ksero jej decyzji rentowej, gdybym ja to wiedziała fizycznie 

idę do tego, do tego, do tego – patrzę na decyzję, mieści się, kseruję decyzję i biorę 

upoważnienie, bo też się dowiedziałam teraz że muszę mieć upoważnienie, żeby przywieźć. 

Piszę upoważnienie, ta osoba mi podpisuje, ja to zbieram, jadę – mam duży samochód 

i przywożę. To jest kwestia organizacyjna, tylko my musimy wiedzieć, że coś takiego istnieje. 

Ale wie pani jakie są opinie na wsi – że dostają tylko ci po znajomości. Takie są opinie. Bo 

jedni dostają, a inni nie.  

Z-ca Wójta – Ja przepracowałam w pomocy społecznej 22 lata i doskonale zdaję sobie sprawę  

z tego jak pomoc społeczną oceniają, zawsze będą komentarze Tak samo jak na działalność, 

radnych, sołtysów czy wójta są komentarze. Nie ma takiej opcji, że dostaje ktoś po 

znajomości. To wszystko jest sprawdzane, weryfikowane. To nie jest uznaniowe. Nie ma 

takiej sytuacji, żeby pracownicy wydawali komuś coś co się mu nie należy. Ja tą sprawę 

przekażę. Pochylić się należy nad współpracą z sołtysami.   

 

Radny Wiesław Małaczyński – Sprawa pomieszczenia dla dzielnicowego? Różne sygnały 

docierają. 

Z-ca Wójta – To też jest w tej kwestii zwiedzania szkoły poruszone. Mamy to szczególnie na 

uwadze.   

 

Radny Wiesław Małaczyński – Kwestia przejęcia kompetencji grupy remontowej, jak 

sytuacja tych panów wygląda? 

Z-ca Wójta – Tych panów proszę pana zostało nam 1. Pan Wiesiu zmarł, świętej pamięci, 

nieodżałowany pracownik. Drugi pracownik jest na wypowiedzeniu, złożył wypowiedzenie. 

I na chwilę obecną jest jeden pracownik.  

 

Radny Bogusław Pawlak – W zakresie dzielnicowego – 2 tygodnie temu rozmawiałem 

z panem Pawłem Wąsowiczem i rozmawiałem z panem Wójtem, bo ja tam miałem taką 

propozycję, żeby wykorzystać pomieszczenia tych gminnych bibliotek naszych – 

w Kołczynie, w Muszkowie, bo one są ocieplane i można by, ale pan Wójt po rozmowie 

z panią Adamską zdecydował, że jednak to pomieszczenie będzie przy szkole dla 

dzielnicowego. Ja miałem taką propozycję, bo jest biblioteka, opłacone przez Gminę i miałby 
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klucz czy w Kołczynie czy w Muszkowie. Taką propozycję dla pana Wójta złożyłem, ale pan 

Wójt wiem, że rozmawiał z panią Adamską i pani Adamska Barbara wyraża zgodę, żeby 

udostępnić to miejsce i myślę, że też dobrze, przy szkole, profilaktyka. Ale w razie czego jest 

też pomysł, żeby w Muszkowie czy w Kołczynie.   

Sołtys Grzegorz Karmelita – Ja właśnie chciałem się spytać – bo nie można do tego pana ani 

się dodzwonić, chodzi o dzielnicowego. W tamtą sobotę zostałem okradziony. Zgłosiłem to, 

miał się do mnie odezwać.  

 

Radny Roman Kruszakin – Dostaliśmy takie pismo Wojewody Lubuskiego w sprawie 

repatriantów – przyszedł mi taki pomysł, żeby może poważnie do tego podejść i przez jakiś 

okres wspomóc i jakieś środki może byśmy wygospodarowali. A miejsce – może jakieś 

mieszkanie by się znalazło.   

Z-ca Wójta – To dlatego zostało do Państwa przekazane, żebyście pomyśleli. Być może jest 

jakieś lokum, które można by przeznaczyć, zagospodarować. Zgodnie z tym pismem wtedy 

Rada jest zobowiązana do podjęcia uchwały. Jest dofinansowanie o czym pan Wojewoda 

pięknie pisze w piśmie. Uważam, że to jest i wasza i nasza rola – być może wspólnie coś 

znajdziemy.  

 

Z-ca Wójta - Chciałabym również powiedzieć - W związku ze zbliżającym się okresem 

zimowym jest też apel do zarządców, właścicieli prywatnych posesji o zadbanie, o kontrolę 

systemów grzewczych, mieszkania, przypomnienie o odśnieżaniu, o zrzucaniu śniegu 

z dachów, ponieważ wiadomo za to odpowiada zarządca i właściciel posesji, odśnieżanie 

chodników. Te informacje zostaną zamieszczone na stronie internetowej. Bardzo proszę 

sołtysów, żeby zamieścili na tablicach ogłoszeń, żeby mieszkańcy o tym wiedzieli i zdawali 

sobie sprawę, że są za to odpowiedzialni.   

 

Radny Ryszard Buczkowski – Jest mi przykro. Po tym jak pan bardzo słuszną uwagę wniósł. 

Można by było rozważyć tą propozycję radnego Kruszakina, a nie wyśmiewać. Nie 

chciałbym być na miejscu tego repatrianta, to nie z jego winy, ktoś chce wrócić do Polski, 

potomkowie raczej, a pan radny został wyśmiany. Może nie mamy możliwości, ale nie należy 

się z tego śmiać.  

 

Radny Bogusław Pawlak – Informacje o drzewach, konarach zalegających, pozwolenia na 

wycinkę kierować do gminy czy do starostwa? Jeżeli jest droga powiatowa? 

Z-ca Wójta – Do zarządcy drogi wtedy. Jest cała procedura, wniosek, jeżeli gminy to jest to 

pan Janek, jedzie, ogląda w terenie i wtedy decydujemy.  

 

Wiceprzewodniczący Zbigniew Nowicki – Odnośnie repatriantów 2 tygodnie temu w Gazecie 

Lubuskiej był artykuł na temat tej sprawy, skąd oni tam się wzięli.   

 

Ad. 10 

Wiceprzewodniczący Rady zamknął obrady XXX sesji Rady Gminy Krzeszyce VII kadencji.  

Obrady zakończono godz. 17.20. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:        Wiceprzewodniczący  

 

…………………       ……………………… 

/Kamila Kędzior/        /Zbigniew Nowicki/ 


